
Zápisnica č. 15/2004 
zo  zasadnutia KR STU dňa 22. marca 2004 

 
Prítomní: Vladimír Báleš, Vojtech Molnár, Ján Kalužný, Robert Redhammer, 

Robert Špaček, Ernest Bučko, Helena Žideková, Dušan Petráš, Karol 
Jelemenský, František Janíček, Dušan Bakoš, Peter Gál, Jozef Sablik, 
Ľudovít Molnár, Milan Žalman, Pavel Timár, Daniel Bobok, Katarína 
Hrušková. 

 
Program: 
 
1. Kontrola plnenia úloh 
2. Aktuálne otázky výskumu, rozvojové projekty, Európsky sociálny fond  

(pror. Redhammer) 
3. Správa o e-learningu na STU (pror. Kalužný) 
4. Rozpis dotácií na fakulty STU (kvestorka Žideková) 
5. Rôzne 
 
Predložené materiály: 
 
1. Integrované výskumné centrá STU – návrhy. (pror. Redhammer) 
2. Sieť High-tech laboratórií STU. (pror. Redhammer) 
3. Zoznam Popredných výskumných pracovísk STU. (pror. Redhammer) 
4. Správa o e-learningu na STU. (pror. Kalužný) 
5. Rozdelenie dotácie STU na rok 2004. (kvestorka Žideková) 
 
K bodu 1 Kontrola plnenia úloh 
 
Splnené úlohy 
1/12/2003, 1/13/2004, 1/14/2004, 3/13/2004 
 
Nesplnené úlohy 
 
K bodu 2 Aktuálne otázky výskumu, rozvojové projekty, Európsky sociálny fond 
 
Písomné materiály predložil a podrobne ich komentoval pror. Redhammer. Uviedol, že 
rozpočet na vedu a výskum na rok 2004 je o málo vyšší, ako v roku 2003, celkovo je však 
nízky. 
• Boli aktualizované zoznamy siete High-tech laboratórií a Popredných výskumných 

pracovísk na STU. 
• Došlo celkom 7 návrhov na Integrované výskumné centrá, treba ich ešte dopracovať. Do 

piatku 26.3.2004 je termín na dodanie návrhov na také pracoviská. 
• Všetci, ktorí majú IT projekty, nezabudnúť urobiť odpočet a zaslať ho na MŠ SR. 
• Agentúra APVT plánuje vypísať výzvu na podávanie nových projektov v apríli alebo 

máji. Objem prostriedkov na to určených má byť vyšší ako v roku 2003. Projekty nebudú 
prísne tematicky vymedzené a bude tam časť rezervovaná pre mladých výskumníkov. 
Nepočíta sa ale s kapitálovými prostriedkami. 

• Vstupom do EÚ sa otvoria štrukturálne fondy pre región Bratislavy. Európsky sociálny 
fond – terciárne vzdelávanie a výskum – alokovaných je cca 800 mil. Sk na 2,5 roka. Vo 
fonde na výskum a inovácie je alokovaných cca 400 mil. Sk. Treba sa na to na STU 



vopred dobre pripraviť. Cieľom projektov bude skvalitnenie ľudských zdrojov a zvýšenie 
konkurencieschopnosti regiónu. Zverejnené to bude v máji po vstupe SR do EÚ. Bude 
organizovaný seminár so záujemcami o tieto projekty. 

• Informoval o prístupe k vedeckým a technickým informáciam a budovaní virtuálnej 
knižnice na STU a elektronickom prístupe do týchto zdrojov a databáz. Univerzitný 
prístup je výhodnejší ako fakultný. 

Dekan Bakoš – informoval o zmene štatútu knižnice na FCHPT STU 
Dekan Petráš – ocenil informácie o projektoch od pror. Redhammera a privítal by na fakulte 
tieto informácie v koncentrovanej podobe (cca 1 strana textu) 
Dekan Janíček – na databázy sú dosť vysoké náklady a nie všetci ich využívajú 

- ocenil pripravovaný seminár o projektoch, treba zvýrazniť na fakultách jeho dôležitosť 
- na unikátne pracoviská je treba mať kritériá, na druhej strane nie je možné, aby celé 

pracoviská (katedry) boli unikátne. 
Pror. Redhammer – je treba urobiť selekciu týchto pracovísk 

- informácie o Eurofondoch sú aj na web stránke STU 
- neexistuje spoločná politika STU týkajúca sa ochrany duševného vlastníctva 

pracovníkov STU. 
 
K bodu 3 Správa o e-learningu na STU (pror. Kalužný) 
 
Pror. Kalužný prezentoval písomne predložený materiál a stručne informoval a stave  
e-learningu na STU. Vedenie STU uložilo túto úlohu riešiť do septembra 2004. 
 
Dekan Janíček – požaduje systémový prístup v tejto oblasti 
Dekan Petráš – informoval, ako pokročila SvF STU v tomto smere. Majú vlastný systém, 
pokusne zaviedli prihlasovanie sa na skúšky a ponúkol tento systém aj pre iné fakulty STU. 
 
Stanovisko 1/15/2004 
Kolégiu rektora STU berie na vedomie predloženú správu o stave e-learningu na STU. 
 
K bodu 4 Rozpis dotácií na fakulty STU (kvestorka Žideková) 
 
Rektor Báleš najprv prezentoval údaje o nezamestnaných čerpané z databázy NÚP 
v septembri 2003 ako aj výhody a nevýhody STU v smere zvýšenia atraktívnosti štúdia. 
Kvestorka Žideková podrobne informovala o rozpise dotácií na rok 2004, ktorí dostali všetci 
členovia KR písomne. V bežných výdavkoch je dotácia znížená o 105 mil. Sk oproti roku 
2003. Podrobne prešla všetky kapitoly delenia dotácie ako aj metodiku napočítavania 
výkonov pre jednotlivé fakulty. 
Dekan Jelemenský – protestoval proti deleniu dotácie na rok 2004. Argumentoval, tým, že 
celá STU dostala na mzdy o 11 mil. Sk menej ako v roku 2003 a SjF dostala o 14 mil. Sk 
menej. Nevidí možnosť ako sa to dá zrealizovať. 
Dekan Petráš – chápe predložený rozpis ako návrh. Pýta sa ako bolo naložené 
s pripomienkami, ktoré poslala SvF a akým spôsobom sú započítané v rozpočte vzájomné 
výkony medzi fakultami. 
Dekan Gál – rozpis dotácie vidí ako likvidačný pre všetky fakulty STU.  

- Pýta sa, akú politiku chce STU viesť v oblasti napr. údržby a prevádzky budov, 
inzercie a pod. 

- Koeficienty KEN a KPN pre design sú nezmyslom. Je to umelecký smer a preto má 
mať iné koeficienty – také, ako na umeleckých školách. 
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Dekan Janíček – rozpis dotácie berie tiež ako návrhuje poslať pripomienky z fakúlt a potom 
znovu zvolať KR STU len k tomuto bodu. 

- Žiada zverejniť vstupné údaje z fakúlt potrebné na tvorbu a rozpis dotácie. 
- Keď v položke tovary a služby znižujeme na fakultách, malo by to platiť aj pre CVT. 

Dekan Molnár – argumentácia s nezamestnanosťou je problematická, s časom sa značne mení 
- podľa metodiky MŠ SR žiada dôsledne zahrnúť do rozpisu dotácií aj študentov  

1. a absolventského ročníka FIIT 
- otázka k tabuľke 4 – odkiaľ sa zobralo toľko počítačov na FIIT 

Dekan Bakoš – oceňuje systémový prístup pri rozpise dotácie 
- v rozpise dotácie je každý nejakým spôsobom ukrátený. 

Rektor Báleš – pripomenul, že rok 2003 bol posledný, kedy sa išlo neštandardne, vytvoril sa 
koridor. Tento rok to ide prísne podľa metodiky MŠ SR a žiaľ výkony SjF sú podľa tejto 
metodiky nízke. 
Kvestorka Žideková – odpovedala postupne na všetky otázky dekanov. 
Otázky z listov dekana Petráša – dary sú započítané do tovarov a služieb. 

- Vzájomné výkony fakúlt sa nezapočítavajú do rozpočtu, ale fakulty si ich majú 
refundovať. 

Odpoveď dekanovi Janíčkovi – databáza študentov je na web stránke STU. Počet študentov 
STU je po zmenách v 1. ročníku na úrovni 13 125. 
Pror. Kalužný – vyrovnanie výkonov medzi fakultami sa podľa dohody s prodekanmi ako aj 
na vedení STU má robiť formou refundácie po vykonaní príslušných výkonov. 
Dekan Gál – vyrovnanie sa má riešiť na úrovni STU a nie fakúlt. 

- navrhol spoločnú politiku STU v oblasti tovarov a služieb. 
Dekan Jelemenský – kladie zásadnú otázku: chceme tu mať SjF na STU, alebo nie ? 

- na jednej strane hlásame univerzitný princíp, na druhej strane kto na koho dopláca. 
Rektor Báleš – univerzitné myslenie sa preferuje hlavne vtedy, keď sa jedná o financie. Ďalej 
navrhol ušetriť financie vytvorením celouniverzitných ústavov napr. matematika, fyzika, 
jazyky a pod. 
Dekan Molnár – prikláňa sa k univerzitnému princípu, ale sú veci, ktoré v rámci STU 
nevieme vyriešiť. Prepad financií v dotácii sami v rámci STU nevyriešime. 

- motiváciu treba tiež nejakým spôsobom zohľadniť. 
Kvestorka Žideková – navrhuje zapojiť mimorozpočtové zdroje a hľadať rezervy v prevádzke. 

- treba sledovať koľko máme študentov a aké máme OON. 
- MŠ SR vidí, koľko prostriedkov máme na iných účtoch. 

Rektor Báleš – kvalifikačná štruktúra - upozornil na to, že na STU máme až 32 % učiteľov 
bez vedeckej hodnosti a to je zlé z hľadiska dotácie. Podobne je to aj v grantoch. 
Dekan Bakoš -  ak to takto pôjde ďalej, potom FCHPT bude za pár rokov výskumná 
ustanovizeň a nebude učiť. Ale to nie je jej poslanie. 
Dekan Gál – žiada vedenie STU, aby prehodnotilo nájomnú zmluvu s celouniverzitnými 
pracoviskami. V objektoch FA ich je veľa. 
 
Rektor Báleš – navrhol všetkým prítomným pozorne preštudovať návrh rozpisu dotácie na rok 
2004, pripraviť si pripomienky a stretnúť sa na mimoriadnom zasadaní KR STU v piatok 
26.3.2004 o 9. hodine len k rozpisu dotácie. 
 
K bodu 5 Rôzne 
 
1) Pror. Molnár – informoval o zmene z MŠ SR ohľadom študentských preukazov. 

- dôsledná evidencia vydaných preukazov má byť na študijných oddeleniach fakúlt. 
- Zmena z MŠ SR sa týka nových preukazov, staré už vydané sú a budú platné. 
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2) Pror. Molnár – problematika verejného obstarávania výpočtovej techniky 
a komponentov. Bol zaslaný materiál na pripomienkovanie na fakultách. Jedná sa 
o neštandardné obstarávanie, malí dodávatelia sú z tohto procesu vylúčení. 

- Pripravuje sa zmena softvéru na mzdy. V 2. polroku už musíme mať nový systém. 
- Zavčasu rozvinúť projekty o informačných technológiách. 

Dekan Janíček – čo je to havarijná situácia v oblasti výpočtovej techniky ? 
Kvestorka Žideková – pokiaľ sa jedná výlučne o nákup počítačov na výskum, je potrebné 
využiť iné formy obstarávania – napr. § 52 Zákona (výskum). V tomto smere sa treba poradiť 
s Ing. Šimonovou. 
 
3) Rektor Báleš – informoval prítomných, že 10. mája (pondelok) sa bude konať výjazdné 

zasadnutie Kolégia rektora STU. 
- Dekani fakúlt dostali zmeny v zákone o verejnej službe, treba ich rešpektovať. Zaslala 

ich Ing. Kuzmová v januári 2004. 
- Dekani fakúlt majú do 31.3.2004 poslať majetkové priznanie, dodržať termín. 
- Dá sa očakávať kontrola z NKÚ ohľadom prenajímaných priestorov. 
- Odčleňuje sa jedáleň FCHPT spod administratívnej správy UZ ŠDaJ STU.  
- V rámci Kolektívnej zmluvy s UOO sú z ich strany navrhnuté gastrolístky - v rámci 

novely Obč. zákona má zamestnanec na to nárok. Na STU sa stravuje iba 45 % 
zamestnancov. Gastrolístky by znamenali výdavok cca 16 mil. Sk v roku 2004. Aké sú 
stanoviská prítomných dekanov k tomuto problému ? 

Dekan Gál – navrhol zrušiť jedálne starého typu a riešiť to outsourcingom + gastrolístky. 
Dekan Janíček – pri tomto rozpočte na gastrolístky nemáme. 
Predseda UOO Bobok – iniciatíva vyšla od odborárov, ale odbory netrvajú na tom do 
dôsledkov, ale len ako alternatívu pre špeciálne prípady (2. smena, nočné, diéty a pod.). ude 
sa o tom ešte rokovať s vedením STU. 
Dekan Jelemenský – SjF STU to nemôže finančne pokryť. 
Dekan Petráš – na SvF STU chcú jedáleň udržať, investovali do jej vybavenia. 
Dekan Sablík – chystajú sa investovať do jedálne a chcú si ju udržať. 
Rektor Báleš -  Poďakoval aj za pripomienky dekanov ku predloženej KZ. 
 
Stanovisko 2/15/2004 
Na základe stanovísk dekanov v roku 2004 STU gastrolístky nebude uplatňovať. 
 
4) Pror. Bučko – postúpil dekanom materiál o využívaní kancelárskych priestorov a jeho 

systemizácii. Celkový index využitia na STU je 1,15. 
- na fakultách je potrebné skontrolovať tieto údaje a prijať potrebné opatrenia. Výsledky treba 
poslať prorektorovi Bučkovi. Vyžaduje si to správna rada STU. 
 
Úloha 1/15/2004 
Skontrolovať údaje o využívaní kancelárskych priestorov na fakultách a prijať opatrenia za 
účelom priblíženia sa indexu využitia priestorov k hodnote 1,0. 
Z: Dekani fakúlt 
T: 10.04.2004 
 
5) Pror. Špaček – nedostal od všetkých fakúlt zoznam sponzorov do výročnej správy. 

Niektoré subjekty nechcú byť explicitne uvedení ako sponzori. Preto dekani 
neodporúčajú uvádzať v tejto správe sponzorov.. 
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6) Predseda UOO Bobok – objasnil, prečo je v KZ návrh na poplatok 150 Sk/rok pre 
neodborárov – súvisí so zmenami v legislatíve a s ich zapracovaním do KZ. 

 
7) Predseda AS Žalman – oznámil, že dňa 19.4.2004 sa bude v AS prerokovávať Rozpočet 

STU na rok 2004 – časť dotácie. Druhá finálna časť rozpočtu je plánovaná na 
prejednávanie v AS na konci mája 2004. 

 
8) Pror. Kalužný – informoval o stave prihlásených študentov na jednotlivých fakultách 

STU. Stav je o málo lepší ako bol minulého roku o tomto čase. 
 
9) Dekan Petráš – Je možné predĺžiť uzávierku pre prijímanie prihlášok na štúdium po  

31. marci 2004 ? 
- SvF STU má hotový Annual report, dekan ho rozdal všetkým prítomným. 
- Dekan pozýva všetkých na Dni SvF STU, ktoré sa budú konať v rámci výstavy 

CONECO. 
 
 
 
 
 
 
 
 
Zápisnicu zapísal: 

Ing. Pavel TIMÁR, CSc.        22. 3. 2004 

 

Zápisnicu overili: 

Prof. Ing. Jozef SABLIK, CSc., dekan MTF STU     30. 3. 2004 

Prof. Ing. Dušan BAKOŠ, DrSc., dekan FCHPT STU    30. 3. 2004 

Prof. Ing. Vladimír BÁLEŠ, DrSc., rektor STU     30. 3. 2004 
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